
Oświadczenie złożone 
przez senatora Marka Konopkę 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Obecnie na rynku zbóż, a jak wskazują rolnicy, w szczególności na rynku żyta w naszym kraju, 
który jest członkiem Unii Europejskiej, ma miejsce bardzo dziwna sytuacja związana z ceną 
skupu tony żyta ekologicznego. Obecnie przy sprzedaży żyta do Niemiec odbiorca niemiecki 
płaci polskim rolnikom 1 tysiąc 200 zł za tonę żyta i jest to kwota w porównaniu do cen, jakie 
proponują polscy odbiorcy, dużo wyższa. 

W związku z tym zasadne jest następujące pytanie. Co robi Agencja Rynku Rolnego, która 
w ramach swojej statutowej działalności powinna regulować rynek, nie dopuszczając do 
sytuacji, w której najlepsze polskie zboże wyjeżdża za granicę z powodu wyższych cen skupu 
surowca? Czy w związku z tym spełnia ona swoją rolę, która powinna polegać na regulacji 
rynku w taki sposób, by dodatkowo zachęcać rolników do produkcji i sprzedaży zbóż w kraju? 

Moim zdaniem innym ważnym celem, jaki powinien realizować rząd, oprócz ochrony krajowych 
producentów jest wprowadzenie lepszej informacji na temat produkcji zbóż ekologicznych oraz 
zapewnienie opłacalności i zbytu tychże zbóż. 

Z wyrazami szacunku 
Marek Konopka 
 


